中华医学会



ZHONGHUA SHIYAN HE LINCHUANG GANRANBING ZAZHI

2018年4月 第12卷 第2期

CHINESE JOURNAL OF EXPERIMENTAL AND CLINICAL INFECTIOUS DISEASES

(Electronic Edition)

Volume 12 Number 2 April 2018

中国科技核心期刊 (中国科技论文统计源期刊)

ISSN 1674-1358





CHINESE MEDICAL ASSOCIATION

中华实验和临床感染病杂志(电子版)

CHINESE JOURNAL OF EXPERIMENTAL AND CLINICAL INFECTIOUS DISEASES (Electronic Edition)

双月刊 2007年1月创刊 第12卷 第2期 2018年4月15日出版 光盘导读

主管

中华人民共和国 国家卫生健康委员会

主 カ

中华医学会 100710,北京东四西大街42号

出 版

中华医学电子音像出版社有限责任公司 100710,北京东四西大街42号 电话: (010)85158230

承 力

北京亚太肝病诊疗技术联盟

编辑

中华实验和临床感染病杂志(电子版)编辑委员会

100015, 北京市朝阳区京顺东街8号

电话: (010)84322058 传真: (010)84322059 Email: editordt@163.com 网址: http://zhsylcgr.j-ditan.com

总编辑

成军

编辑部主任

温少芳

广告经营许可证

京东工商广字第0233号

发行

北京报刊发行局

订购

全国各地邮政局邮发代号80-729

邮购

中华实验和临床感染病杂志 (电子版)编辑部 100015,北京市朝阳区京顺东街8号 电话: (010)84322058 传真: (010)84322059

光盘定价

每期28元,全年168元

中国标准连续出版物号 ISSN 1674-1358 CN 11-9284/R

2018年版权归中华医学会所有

未经授权,不得转载、摘编本刊文章,不得使用本刊的版权设计

除非特别声明,本刊刊出的所有文章不代表中华医学会和本刊编委会的观点

目 次

布鲁菌病专题 布鲁菌病研究进展 布鲁杆菌性骨关节炎治疗进展 人布鲁杆菌感染血清学检测及其临床应用价值 综 述 肝硬化合并皮肤软组织感染研究进展 临床论著 男女性泌尿生殖系统支原体感染者支原体类型差异 及药敏动态分析 洋葱伯克霍尔德菌血流感染危险因素及其同源性 经支气管镜灌洗治疗支气管扩张合并感染的疗效 48 小时内血清降钙素原与动脉乳酸清除率 对判断脓毒性休克患者预后的价值 国产聚乙二醇化重组集成干扰素变异体联合利巴韦林 治疗慢性丙型病毒性肝炎患者甲状腺功能异常 及其对疗效的影响

60 例儿童肾综合征出血热患者的临床特点及重型高危影响因素 … 邓慧玲 张玉凤 刘宇阳等 150 尿路致病性大肠埃希菌多位点序列分型与耐药谱型的相关性 … 洪金玲 李维正 周璇等 155 复方多黏菌素 B 软膏联合长效抗菌材料洁悠神在尖锐湿疣光动力治疗术 创面中的应用 … 王晓阳 褚小玲 孙立元 160 腹腔镜阑尾切除术对阑尾炎患者血清炎性因子和胃肠功能的影响 … 欧有冠 朱蕾 吴海燕 165 HBV 感染免疫耐受期孕妇不同孕周应用核苷(酸)类似物阻断母婴传播的疗效 … 尹迎辉 王玫 169 老年稳定性冠心病患者急性下呼吸道感染心血管事件和全因死亡风险分析 … 李翠乔 刘亮 贾金广等 174 戊型肝炎患者血清 GP73 变化特征及意义 … 蒋煜 徐飞胡居龙等 179 HIV/AIDS 合并肺结核患者抗结核分枝杆菌治疗肝毒性的危险因素 … 卜岚 白轩 183 万古霉素复合型抗菌药物骨水泥植入术疗法对骨科术后感染的疗效 … 郭旭锋 刘勇军高宏伟等 189

基础论著

基于 TagMan-MGB 探针荧光定量 PCR 技术检定细菌和人基因组

诱导表达人 IFITM3 的 293 细胞株的建立及其对 H1N1 型流感病毒

拮抗 Toll 样受体 4 的表达对内毒素血症小鼠肾脏损伤的保护作用 …………… 冯莉芳 王鲁文 张海月等 204

视 频

本期执行总编 成军

本期责任编辑 温少芳 本期责任排版 孙荣华

CHINESE JOURNAL OF EXPERIMENTAL AND CLINICAL INFECTIOUS DISEASES (Electronic Edition)

Bimonthly Established in January 2007 Volume 12, Number 2 April 15, 2018

Responsible Institution

National Health Commission of the People's Republic of China

Sponsor

Chinese Medical Association 42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China

Publishing

Chinese Medical Multimedia Press Co., Ltd 42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China Tel:0086-10-85158230

Executed by

Asia-Pacific Alliance of Liver Diseases, Beijing

Editing

Editorial Board of Chinese Journal of Experimental and Clinical Infectious Diseases (Electronic Edition)
No.8 Jingshun East Street, Chaoyang District,
Beijing 100015, China
Tel:0086-10-84322058
Fax:0086-10-84322059
Email:editordt@163.com
Http://zhsylcgr.j-ditan.com

Editor-in-Chief

Cheng Jun (成军)

Managing Director

Wen Shaofang (温少芳)

Mail-Order

Editorial Board of Chinese Journal of Experimental and Clinical Infectious Diseases (Electronic Edition) No.8 Jingshun East Street, Chaoyang District, Beijing 100015, China Tel:0086-10-84322058 Fax:0086-10-84322059

CSSN

ISSN 1674-1358 CN 11-9284/R

Copyright ©2018 by the Chinese Medical Association

No content published by the journals of Chinese Medical Association may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the journals without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Chinese Medical Association or the Editorial Board, unless this is clearly specified.

CONTENTS IN BRIEF

| Feature Articles for Brucellosis Research progress on brucellosis | |
|---|----------------------------------|
| Duan Yujiao, Chen Yong, Sun Huali, et | |
| Progress on the treatment of Brucellar os | teoarthritis |
| He Jie, Zhang Qiang, Li Xin | 110 |
| Detection and value of serological method | ls in the diagnosis of |
| human brucellosis | |
| | 114 |
| Sun Huali, Xu Xinmin, Jiang Rongmeng | , et al |
| Review | |
| Progress on skin and soft tissue infections | in patients with liver cirrhosis |
| | 120 |
| Li Cong, Chen Yuting, Yang Song, et al | |
| Clinical Research Articles | |
| Difference of Mycoplasma type and dyna | mic analysis on drug sensitivity |
| in mycoplasma infection of male and f | |
| Zhang Yonghong, Xia Lianghai, Fang S | _ |
| Risk factors and homology of bloodstream | n infection |
| in Burkholderia cepacia | |
| Mao Guofeng, Liang Meichun, Chen Ji | |
| Curative effect of Bronchoscopy lavage for | |
| bronchiectasis complicated with infect | ion |
| Li Jiaxiong, Qiu Xuemei, Tang Shuni, et | |
| Predictive value of the clearance rate of s | |
| and arterial lactate in 48 hours in pred | - |
| patients with septic shock | |
| Yu Chong, Han Xudong, Gu Yuling | 140 |

| I | ncidence of thyroid dysfunction during pegylated recombinant interferon variant and ribavirin combined treatment |
|-----|---|
| | in patients with chronic hepatitis C and the impact on anti-HCV treatment ———————————————————————————————————— |
| | Deng Liping, Wei Fangfei, Xiong Yong, et al |
| (| Clinical characteristics of 60 children with hemorrhagic fever complicated with renal syndrome |
| | and the risk factors of severe cases 150 |
| | Deng Huiling, Zhang Yufeng, Liu Yuyang, et al |
| (| Correlation between genetic typing and drug resistance of uropathogenic Escherichia coli······155 |
| | Hong Jinling, Li Weizheng, Zhou Xuan, et al |
| (| Clinical efficacy of the wound healing after photoaynamic treatment of Condyloma acuminatum |
| | with compound polymyxin B ointment combined with JUC |
| | Wang Xiaoyang, Chu Xiaoling, Sun Liyuan, et al |
| I | Effect of laparoscopic appendectomy on serum inflammatory factors and gastrointestinal function |
| | for patients with appendicitis ——————————————————————————————————— |
| | Ou Youguan, Zhu Lei, Wu Haiyan |
| I | Efficacy of nucleos(t)ide analogue antiviral therapy in interrupting mother-to-child transmission of hepatitis B virus |
| | Yin Yinghui, Wang Mei |
| A | Analysis of cardiovascular events and all-cause mortality analysis for elderly patients with stable coronary heart disease with |
| | acute lower respiratory tract infection 174 |
| | Li Cuiqiao, Liu Liang, Jia Jinguang, et al |
| (| Characteristics of serum GP73 in patients with hepatitis E and its clinical significances 179 |
| | Jiang Yu, Fei X2, Hu Julon1, et al |
| (| Clinical analysis of the risk factors of hepatotoxicity during treatment for Mycobacterium tuberculosis |
| | in patients with human immunodeficiency virus infection/acquired immune deficiency syndrome183 |
| | Bu Lan, Bai Xuan |
| I | Effect of vancomycin complex antibiotic cement implantation in the treatment of postoperative infection in orthopedics·······189 |
| | Guo Xufeng, Liu Yongjun, Gao Hongwei, et al |
| Bas | sic Research Articles |
| I | Establishment of a method for determining the copy number ratio between bacterial and human genome based |
| | on TaqMan-MGB fluorescent quantitative PCR |
| | Pan Xiaowei, Wang Xianjun, Liu Yunhui, et al |
| I | Establishment of 293 cell line inducibly expressing human IFITM3 and its inhibition to viral entry of H1N1 influenza virus ·····198 |
| | Hou Zhifei, Jiang Dong, Zhao Xuesen, et al |
| I | Protective effect of antagonism of toll-like receptor 4 expression on renal injury in LPS-induced sepsis mice204 |
| | Feng Lifang, Wang Luwen, Zhang Haiyue, et al |